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Vervanging loden waterleidingen  -  Stand van zaken

Sinds 1970 worden geen loden leidingen meer gebruikt voor drinkwatertransport. Loden 
waterleidingen zijn immers slecht voor de gezondheid: bij opstapeling in het lichaam kan 
het een aantasting van het zenuwstelsel tot gevolg hebben. 

Op basis van het eerste actieplan ter preventie van loden leidingen in Vlaanderen kan 
worden geconcludeerd dat in de periode 2011-2014 in totaal 86.352 loden aftakkingen 
werden vervangen. Eind 2014 moesten nog 13.980 loden aftakkingen worden vervangen.
 
In 2016 trad het nieuwe actieplan 2015-2019 in werking. Er is geen wettelijke datum 
voor het verplicht vervangen van de loden aftakkingen. Er was wel een engagement van 
de drinkwatermaatschappijen om dit tegen eind 2013 af te ronden. 

Begin 2016 was ongeveer 95 procent van de loden leidingen vervangen. Op 1 april 2016 
waren 152.386 loden aftakkingen vervangen sinds 2007. Uit de planning van de 
drinkwaterbedrijven bleek dat nog 8370 loden aftakkingen moesten worden vervangen. 

In totaal moeten er vanaf 1 januari 2017 nog 6549 loden aftakkingen vervangen worden. 
De timing hiervoor is 3172 in 2017 en 3377 in 2018, aldus het antwoord van de minister 
op mijn schriftelijke vraag nr. 524 van 30 maart 2017.

Naast de loden aansluitingen in het openbare gedeelte, zijn er ook nog de 
binnenhuisinstallaties. Hierbij zijn het de eigenaars van het gebouw of de woning die 
instaan voor de vervanging van de loden leidingen. De Vlaamse overheid concentreert 
zich op het verlenen van informatie en sensibilisering. 

1. Wat is de stand van zaken van de vervanging van de loden leidingen? Hoeveel loden 
aftakkingen moeten nog worden vervangen? 

2. Werd de vooropgestelde timing gehaald? Werden er 3172 loden aftakkingen 
vervangen in 2017? 

3. Plant de minister bijkomende initiatieven of campagnes om eigenaars te 
sensibiliseren om hun loden leidingen te vervangen? Zo ja, welke? 



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD 
op vraag nr. 301 van 8 februari 2018
van GWENNY DE VROE

1-2. De cijfers van de vervangingen in 2017 worden gerapporteerd aan de Vlaamse 
Milieumaatschappij (VMM) voor 1 april 2018. Er zijn dus nog geen nieuwe cijfers 
beschikbaar.

3. Ik plan geen bijkomende initiatieven.


